
Zamyslenie sa nad Vianocami
 Už len niekoľko dní nás 
delí od chvíle, keď si zasad-
neme k štedrovečernému 
stolu, aby sme ako rodina 
boli spolu. Spomienka na 
príchod Pána Ježiša ako 
dieťaťa-človeka medzi nás je 
nielen citová, ale i rozumo-
vá záležitosť. Ježiš na seba 
berie ľudskú prirodzenosť, 
aby sa čo najviac priblížil 
k človeku, ktorý je hriešny. 
Boh plní svoje sľuby a prijí-
ma obetu svojho Syna, ktorý 
nám podobný, ale podobný 
i rovný Bohu, chce uzmieriť 
Boha s nami.
Sviatky narodenia Ježiša 
Krista, ktoré teraz prežíva-
me, poskytujú nám stále 
nové myšlienky na osobu 
nášho Spasiteľa. Sväté evan-
jelium oznamuje radostnú 
zvesť, „Slovo sa telom stalo 
a prebývalo medzi nami!“ 
(Jn 1, 14). Čiže Syn Boží sa 
stal človekom a žil tu ako 
jeden z nás. Boh sa stal ľud-
ským dieťaťom. 
Táto udalosť spôsobuje 
vo svete rok čo rok radosť. 
Boh, ktorého sa môžu ľudia 
takmer dotknúť. Je to prud-
ký kontrast medzi pred-
stavou trestajúceho Boha 
a dieťatkom v jasliach. Asi 
preto pastieri, ako píše sv. 
Lukáš, si medzi sebou pove-

dali: „Poďme do Betlehema 
a pozrime, čo sa stalo, ako 
nám oznámil Pán. Poponáh-
ľali sa a našli Máriu a Jozefa i 
dieťa uložené v jasliach.“ (Lk 
2, 15-16) 
Naši predkovia, podobne 
ako betlehemskí pastieri, 
velebili Boha, spievali kole-
dy, akoby spolu s pastiermi 
sa ponáhľali do Betlehe-
ma, aby sa tam pri jasliach 
poklonili Božiemu Dieťaťu a 
radovali sa, že ich Boh milu-
je. My sme sa dosť vzdialili 
od jednoduchosti pastierov. 
Sme si vedomí svojej vysokej 
kultúry a technickej vymože-
nosti. Myslíme si, že od nás 
sa nemôže žiadať, aby sme 
sa ponáhľali do Betlehema 
ako pastieri a tam kľakli na 
kolena. Najlepšie by bolo 
využiť nejaký dopravný pros-
triedok, ktoré by nás tam 
bez námahy zaviezol priamo 
až k jasliam. 
Lenže ľudia môžu prísť k 
Bohu len tou cestou, ako 
Boh prišiel k ľuďom. Teda, 
že sa staneme deťmi. Náš 
Spasiteľ to jasne povedal: 
„Kto neprijme Božie krá-
ľovstvo ako dieťa, nevojde 
doň.“ (Lk 18, 17) Z toho 
vyplýva, že aj my dospelí sa 
musíme stať takými skrom-

2. decembra 2014 sa konalo ustanovujúce 
zasadnutie mestského zastupiteľstva

Našim milým čitateľom prajeme 
láskyplné, spokojné 
vianočné sviatky!

Služba verejnoSti je poSlanie
Tieto slová viackrát s dôra-
zom zopakoval znovuzvo-
lený primátor nášho mesta 
Gabriel Bárdos vo svojom 
slávnostnom príhovore po 
zložení sľubu a potom, čo 
z rúk predsedu mestskej 
volebnej komisie Arnolda 
Kocsisa prevzal poverova-
ciu listinu. „Musí si toho 
byť vedomý každý, kto sa 
v samospráve uchádza o 
nejakú funkciu či posla-
necký mandát. Je poctou, 
ak voliči človeku vyjadria 
dôveru,“ povedal vo svo-
jom prejave primátor. Na 
ustanovujúcom zasadnutí 
mestského zastupiteľstva 
sa zúčastnili bývalí primá-
tori nášho mesta, ako aj 
predstavitelia miestnych 
organizácií a inštitúcií. 

Zasadnutie svojou účas-
ťou poctil aj podpredseda 
Trnavského samosprávne-
ho kraja József Berényi, 
ktorý poslancov vyzval, aby 
prijímali rozhodnutia uvá-
žene, aby uchovávali hod-
noty a mesto rozvíjali tak, 
aby sa v ňom každý cítil 
doma.
Na zasadnutí zložili sľub 
osemnásti z devätnástich 
poslancov, ktorí boli zvole-
ní v komunálnych voľbách 
15. novembra. Tibor Po gány, kto-
rý bol na pracovnej ceste,  
zloží sľub na nasledujúcom 
zasadnutí.
Poslanci súhlasili s tým, 
aby pri mestskej samosprá-
ve aj vo volebnom obdo-
bí 2014 – 2018 pracovalo 

(Pokračovanie na strane 3)(Pokračovanie na strane 3)
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Aj tento rok máme nádherný vianočný stromček! Mestu ho daroval František 
Fehér s rodinou a svetlá sa na ňom rozhoreli tradične 5. decembra, v podvečer 
Mikuláša.



december 20142

25. novembra vedenie mesta zablahoželalo našim spoluob-
čanom, ktorí v predposlednom mesiaci v roku oslávili 70., 
75., 80., 85. a vyššie narodeniny

Kruhové objazdy v našom meste a v parku sa vďaka základ-
ným  školám v pôsobnosti miestnej samosprávy sa aj tento 
rok obliekli do slávnostného šatu, aby pričarili do mesta via-
nočnú atmosféru.

Základná umelecká škola Štefana Németha-Šamorínskeho 
na počesť 55. výročia svojho založenia organizovala sláv-
nostný koncert.

vianočné trhy • hlavné námestie • 17-20. decembra 2014

Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva svo-
jou účasťou poctil a pozdravil aj podpredseda Trnavského 
samosprávneho kraja József Berényi.

Snímka: Helena Tóthová
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Služba verejnoSti je poSlanie
jedenásť odborných komi-
sií a výbor mestskej časti 
Mliečno. Poslanci následne 
zvolili predsedov a členov 
jednotlivých komisií zo 
svojich radov, návrhy na 
doplnenie komisií o obča-
nov a odborníkov navrhnú 
ich predsedovia. 
Komisie sú nasledovné
Komisia na ochranu verej-
ného záujmu pri výkone 
funkcií funkcionárov mes-
ta, členovia: Angela Jágero-
vá, PaedDr. Gábor Veres.
Komisia na prešetrova-
nie sťažností podľa záko-

na č. 9/2010 Z. z. o sťaž-
nostiach, predseda: Ing. 
Imrich Tóth, členovia: 
Ing. Erika Šoltésová, János 
Méry.
Komisia finančná a správy 
majetku mesta, predseda: 
Ing. Imrich Tóth, členovia: 
Ing. Edit Bauer, Ing. Erika 
Šoltésová.
Komisia výstavby a územ-
nej správy, predseda: Zol-
tán Faragó, členovia: Ing. 
Štefan Andrássy, Jozef 
Nagy, Ing. Imrich Tóth.
Komisia školstva, pred-
seda: PaedDr. Gábor 
Veres, členovia: Prof. Ing. 

Pavel Élesztős CSc., Ing. 
Edit Bauer, Mgr. Márton 
Domsitz. 
Komisia kultúry a cirkví, 
predseda: Koppány 
Kovács, členovia: Ing. Edit 
Bauer, János Méry, Robert 
Keresztes, MUDr. Renáta 
Varga.
Komisia športu a mládeže, 
predseda: Csaba Orosz, členo-
via: Ing. Tibor Du ducz, Mgr. 
Márton Domsitz, Koppány 
Kovács, János Méry.
Komisia dopravy, verej-
ného poriadku a požiar-
nej ochrany, predseda: 
Robert Keresztes, členo-
via: Ladislav Czafik, Zoltán 
Faragó, Ľudovít Ürge.
Komisia bytová, sociálna 
a zdravotnícka, predseda: 

Ing. Edit Bauer, členovia: 
Angela Jágerová, Robert 
Keresztes, MUDr. Renáta 
Varga.
Komisia ochrany životného 
prostredia, predseda: Prof., 
Ing. Pavel Élesztős CSc., 
členovia: Štefan Andrássy, 
Ladislav Czafik, Ľudovít 
Ürge, PaedDr. Gábor Veres.
Komisia cestovného ruchu 
a propagácie mesta, členo-
via: Ing. Tibor Duducz, Csaba 
Orosz, Ing. Erika Šoltésová. 
Výbor mestskej časti Mliečno, 
predseda: Jozef Nagy, členovia: 
Angela Jágerová. 
Sobášiacimi sa stali: prof., 
Ing. Pavel Élesztős, CSc., 
Ing. Imrich Tóth, Mgr. Már-
ton Dom     sitz,  Ing. Edit 
Bauer.

poďakovanie 
za príkladný príStup

Oblastný výbor Slovenského 
Červeného kríža každoroč-
ne usporiada v Dunajskej 
Strede slávnostné stretnutie, 
aby poďakoval darcom krvi z 
okresu a odovzdal im Jánské-
ho plakety a Kňazovického 
medaily.
V našom meste sa pravidelne 
koná darovanie krvi, vďaka 
spolupráci základnej organi-
zácie Červeného kríža s bra-
tislavskou Národnou trans-
fúznou stanicou je možné v 
Šamoríne krv darovať každý 
štvrťrok. Pri každej príleži-
tosti príde darovať krv okolo 
50-60 ľudí, aby pomohli a 
zachránili životy. Mnohí dar-
covia darujú krv pravidelne, 
teda na okresnom stretnutí 
sú pravidelne oceňovaní aj 
darcovia z nášho mesta. Ten-
to rok prevzali od predsedu 
okresnej organizácie Tibora 

Misányika striebornú Ján-
ského plaketu Gábor Veres 
a Karol Malík, striebornú 
plaketu však dostali aj Márta 
Lázár, Jaromír Urbán a Rado-
slav Luštík, ktorí si ju pre-
vezmú na výročnej schôdzi 
miestnej organizácie. Ako 
zaznelo v Dunajskej Strede, 
Šamorín je najlepšou základ-
nou organizáciou v okrese. 
Nie je teda náhoda, že oce-
nené boli aj mladé aktívne 
členky Miestneho spolku 
Červeného kríža v Šamoríne 
Alžbeta Simonová a Veroni-
ka Dudásová, ako aj primátor 
mesta Gabriel Bárdos a ria-
diteľ Mestského kultúrneho 
strediska Tibor Domsitz, kto-
rí podporujú činnosť orga-
nizácie. Tibor Misányik im 
odovzdal strieborný odznak 
Za humanitu, obetavosť a 
dobrovoľnú službu.

Zamyslenie sa nad Vianocami
nými a bezbrannými, ako 
deti, aby sme mohli nájsť 
Boha. A keďže Boh je prame-
ňom pravej radosti, pokoja a 
šťastia, môžeme hneď pove-
dať, že skromnosť je zároveň 
aj cestou k šťastiu a pokoju. 
Keby túto pravdu človek dneš-
ka pochopil! Dnešný svet má 
iné zmýšľanie. Je otrokom 
pýchy, namyslenosti, malomy-
seľnosti a povyšovania sa. 
Keby sme toto pochopili a 
robili nápravu, najprv sami 
vo svojom svedomí, ale aj v 
rodine, manželstve, na praco-
visku. 
Čo konkrétne treba urobiť? 
Do svojho srdca pozvať Ježi-
ša. Podobne ako keď nám 
príde blízka návšteva. Nie 
sme s ňou na chodbe alebo v 
kuchyni, ale v obývačke. Do 
chodby nášho domu vodíme 
iba cudzích ľudí, ale nepo-
zveme ich ďalej. S tými ľuď-
mi neudržiavame pravidelné 
kontakty. Keď odídu, už na 
nich nemyslíme. Keď pozve-
me Ježiša a vieme, že nás 
nekonečne miluje, nemali by 
sme ho nechať iba na chod-
be, vypočuť si ho a nechať 
ho odísť. Vtedy Ježiš nemôže 
nám priniesť pokoj, radosť a 
odpustenie, lebo do nášho 
srdca nemohol prehovoriť. 

Nemal možnosť. Máme ho 
pozvať tam, kde sa radi zdržia-
vame a kde vodíme blízkych 
ľudí. On chce prežívať s nami 
náš život a pomáhať nám, keď 
mu to umožníme. Daruje nám 
svoju radosť. Nebojme sa, že 
nám hneď bude vyčítať našu 
minulosť, prijme nás takých, 
akí sme. Keď sa po tomto 
stretnutí s naším Spasiteľom 
staneme skutočne skromný-
mi, tak ako Ježiško v jaslič-
kách, nájdeme správnu cestu 
k Bohu i bezpečnú cestu k 
pozemskému pokoju. Nesmie 
klesnúť na úroveň, že sú to 
sviatky romantiky, vianočnej 
idylky, tradície, zvyku. Pre 
nás je to veľká nádej, že život 
spojený s Ježišom je hodno-
ta, ktorá raz bude odmene-
ná týmto Dieťaťom, ktoré sa 
stane raz Sudcom živých i 
mŕtvych. Pripravme sa a prij-
mime tento dar. Ježiš sa nena-
rodil pre seba samého, ale pre 
nás. Ježiš nepotreboval nás, 
ale my potrebujeme Ježiša. 
Nedajme sa preto prosiť, ale 
prijmime Boha v ľudskom 
tele ako svoj najväčší poklad, 
skutočné víťazstvo lásky nad 
hriechom. Radujme sa, že 
prišla spása na svet v podobe 
malého dieťaťa – Ježiša.

Pavol Myjavec, farár
Marian Libič, kaplán

(Dokončenie zo strany 1)

(Dokončenie zo strany 1)

Ing. Erika Šoltésová podpíše Osvedčenie o zvolení za poslanca mestského zastupiteľstva



december 20144

zvolili Sme Si novú SamoSprávu
V komunálnych voľbách, ktoré sa konali 15. novembra 2014, prišlo do volebných miestností z 11 010 oprávnených voličov 2849 
občanov nášho mesta. Voliči na primátora odovzdali 2529 platných hlasov, poslancov platne volilo 2 751 ľudí. Volebná účasť 
bola 25,87-percentná, čo je menej, než pred štyrmi rokmi, kedy volilo 4743 Šamorínčanov a volebná účasť dosiahla 43,88 per-
cent.
Volebné výsledky v číslach:

Kandidát na primátora podľa volebných obvodov
 1. 2. 3. 4.  5. 6. 7. 8 9. spolu
Gabriel Bárdos, SMK-MKP 232 387 289 231 240 223 256 349 322 2529  

VoleBný oBVod č. 1

Poslanci
1. edit Bauer, Ing., SMK-MKP 129 hlasov
2. erika Šoltésová, Ing., MoST-HÍd 107 hlasov
Náhradníci
• Kornél Fehér, SMK-MKP          97 hlasov
• Alžbeta Dégnerová, Mgr., nezávislý          88 hlasov

VoleBný oBVod č. 2

Poslanci
1. Ľudovít Ürge, SMK-MKP                                 250 hlasov
2. Tibor Pogány, Ing., SMK-MKP                        238 hlasov
Náhradníci
• Arpád Érsek, PaedDr., MOST-HÍD  175 hlasov
• Agneša Tóthová, MOST-HÍD  116 hlasov
•  Jozef Molnár, Ing., Slovenská demokratická a kresťanská 

únia – Demokratická strana   25 hlasov
•  Dáša Szabóová, Mgr., Slovenská demokratická a kresťan-

ská únia – Demokratická strana  20 hlasov

VoleBný oBVod č. 3

Poslanci
Zoltán Faragó, SMK-MKP                      176 hlasov
Gábor Veres, Paeddr., SMK-MKP         113 hlasov
Náhradníci
• Peter Almásy, nezávislý                              85 hlasov
• Gabriela Csériová, Ing., MOST-HÍD  81 hlasov
• Peter Bartalos, Ing., MOST-HÍD    71 hlasov
• Monika Hubinská, nezávislý                        60 hlasov

VoleBný oBVod č. 4

Poslanci
Imrich Tóth, Ing., SMK-MKP                  157 hlasov
János Méry, SMK-MKP                         150 hlasov

Náhradníci
• Michal Kubanka, Mgr., MOST-HÍD    94 hlasov
•  Beáta Molnárová, Ing. arch., SDKÚ - DS  41 hlasov

VoleBný oBVod č. 5

Poslanci
Renáta Varga, MUdr., SMK-MKP              163 hlasov
Robert Keresztes, SMK-MKP  157 hlasov
Náhradník
• Cyprián Sánka, B.A., MOST-HÍD    83 hlasov

VoleBný oBVod č. 6

Poslanci
Márton domsitz, Mgr., SMK-MKP            131 hlasov
ladislav Czafik, SMK-MKP                        117 hlasov
Náhradníci
Peter Macuška, Ing., nezávislý                       96 hlasov
• Ľubomír Švorca,  SIEŤ    64 hlasov
• Ladislav Németh, Ing., MOST-HÍD              57 hlasov

VoleBný oBVod č. 7

Poslanci
Koppány Kovács, SMK-MKP                    194 hlasov
Csaba orosz, SMK-MKP                          177 hlasov
Náhradník
• Gabriela Némethová, JUDr., MOST-HÍD   108 hlasov

VoleBný oBVod č. 8

Poslanci
Tibor duducz, Ing., SMK-MKP                     210 hlasov
Pavel Élesztős, Prof., Ing., CSc, SMK-MKP    203 hlasov
Štefan Andrássy, Ing., SMK-MKP                   158 hlasov
Náhradníci
Csaba Kiss, nezávislý                                   151 hlasov
Edita Lysinová, PaedDr., MOST-HÍD   117 hlasov
Kristián Forgách, Mgr., nezávislý                  112 hlasov
Jakub Nagy, Bc., nezávislý                             86 hlasov
Radovan Blažek, JUDr., PhD., SMER  30 hlasov

VoleBný oBVod č. 9

Poslanci
Jozef nagy, SMK-MKP                           228 hlasov
Angéla Jágerová, SMK-MKP                  205 hlasov
Náhradníci
Jozef Fiedler, MOST-HÍD       104 hlasov
Jozef Nagy, MOST-HÍD         83 hlasov

Spracovala: Helena TóthováFoto: Ján Čikovský
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Humánne, čeStne a racionálne 
15. novembra sme si zvolili novú samosprávu nášho mesta. 
Voliči zvolili do mestskej samosprávy jednu poslankyňu za 
stranu Most-Híd a osemnásť poslancov za Stranu maďarskej 
komunity. Čo v zrkadle volebných výsledkov očakáva od 
budúcnosti znovuzvolený primátor mesta Gabriel Bárdos?

– Zarmútila ma nízka účasť 
Šamorínčanov v komunál-
nych voľbách, veď pred 
štyrmi rokmi volilo vedenie 
mesta takmer dvojnásob-
ný počet voličov. Pokiaľ sa 
dobre pamätám, hlasovalo 
vtedy takmer 44 percent 
voličov. Teraz však bola 
volebná účasť mimoriadne 
nízka, veď nedosiahla ani 

26 percent. Predpokladám, 
že to spôsobil aj fakt, že sa 
neodohral skutočný zápas 
o primátorskú stoličku, 
keďže o post som sa uchá-

dzal len ja. V Šamoríne bol 
na rozdiel od celoštátnych 
tendencií aj nízky počet 
nezávislých kandidátov. 
Potešil ma však volebný 
výsledok môjho tímu, kan-
didátov za Stranu maďar-
skej komunity. Volebný 
výsledok však znamená 
aj obrovskú zodpoved-
nosť, nielen zodpovednosť 

poslancov, ale 
aj primátora. 
Budem musieť 
venovať veľkú 
pozornosť všet-
kým členom 
môjho tímu, aby 
náhodou nie-
ktorému z nich 
alebo aj mne, 
ako sa hovorí, 
nenapršalo do 
nosa. Naďalej 
musíme praco-
vať s pokorou, 
pozorne, pocti-

vo a v duchu nášho voleb-
ného hesla: humánne, 
čestne a racionálne. Keďže 
máme v zastupiteľstve drvi-
vú väčšinu, je našou povin-

nosťou zrealizovať volebný 
program SMK, ktorý pod-
porila aj väčšina voličov. 
Sme si vedomí svojej zodpo-
vednosti, svoje ciele chceme 
zrealizovať minimálne do 
tej miery, ako sme naplnili 
svoj program spred štyroch 
rokov: pri vyhodnotení sme 
dospeli k záveru, že sa nám 
podarilo splniť vyše 80 per-
cent vytýčených cieľov. Aj 
v nadchádzajúcom voleb-
nom období by sme chceli 
dosiahnuť najmenej takýto 
výsledok. Okrem toho bude-
me musieť riešiť aj drobné 
všedné záležitosti a zachytiť 
signály, ktoré prichádzajú 

od voličov. Musíme praco-
vať tak, aby priestor dostali 
aj občania mesta, aby mohli 
zasahovať do riešenia mest-
ských záležitostí. Uvítal by 
som, keby si poslanci stano-
vili dni, resp. hodiny, kedy 
budú k dispozícii voličom, 
aby sa s občanmi mohli 
porozprávať o problémoch 
a návrhoch, ktoré sa týkajú 
daného volebného obvodu. 
Sťažnosti občanov treba 
riešiť a ich nápady zasa rea-
lizovať, aby hlavným cieľom 
poslaneckých aktivít nebo-
la len realizácia programu 
SMK.     (ti)

Snímky: Helena Tóthová 

Poslanci mestského zastupiteľstva
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naša škola – dobrá voľba
Dnes je všetkým jasné, že bez 
kvalitného vzdelania nemôže-
me rozvíjať kvalitu ani v ďal-
ších oblastiach. Dobré vzde-
lanie však nie je všeliekom a 
zárukou úspechu. Ostáva ešte 
zaradiť sa do pracovného pro-
cesu a vedieť sa uplatniť na 
trhu práce. 
Pravdepodobne takéto myš-
lienky stáli na začiatku nápadu 
usporiadať burzu stredných 
škôl pre žiakov končiacich roč-
níkov základných škôl, ktorí 
stoja pred neľahkou úlohou a 
uvedomujú si, že práve voľba 
povolania, vhodnej profesie 
bude jedným z rozhodujúcich 
krokov v ich ďalšom napredo-
vaní.
Dopyt po kvalifikovaných 
profesiách na trhu práce 
prechádza väčšími-menšími 
turbulenciami, ale opäť sa 
potvrdilo, že kvalitné remeslo 
predstavuje istotu, na ktorej 
sa oplatí stavať. 
Stredná odborná škola a hote-
lová akadémia v Šamoríne 
patria k školám s dlhoročnou 
tradíciou. Vychovali tisícky 
úspešných absolventov. Nie-
ktorí z nich sú dnes naslo-

vovzatými odborníkmi vo 
svojom odbore a zaslúžili sa 
nielen o dobré meno oboch 
škôl, ale posunuli slovenskú 
gastronómiu a hotelierstvo 
výrazne dopredu.  Vedomosti 
získané na škole s pridaním 
vlastných skúseností a zruč-
ností ich posunuli na pozície 
šéfkuchárov takých renomova-
ných hotelov a zariadení, ako 
Reštaurácia Albrecht, Hotel 
Chateau Amade, reštaurácia 
Villa Rosa. Zvučné meno školy 
šíria aj bývalí absolventi, ktorí 
v súčasnosti zastávajú pozí-
ciu certifikovaných kuchárov 
a cukrárov, vedúcu pozíciu 
vo Zväze cukrárov, manažéra 
reštaurácie v Hoteli Kempin-
ski. Stačilo stavať na tom, čo 
sa v škole naučili a profesijne 
ďalej rásť. 
V tomto duchu sa predstavi-
li obe školy aj na Burze voľ-
by povolania a informácií v 
Dunajskej Strede 6. novem-
bra 2014, ktorú zorganizoval 
Úrad práce, sociálnych vecí 
a rodiny v Dunajskej Strede 
s cieľom poskytnúť pomoc 
žiakom končiacich ročníkov 
základných škôl a ich rodičom 

v oblasti voľby povolania a 
umožniť stredným odborným 
školám prezentovať ich študij-
né a učebné odbory. 
Žiaci aj rodičia mali príleži-
tosť prostredníctvom video-
projekcie získať obraz o mož-
nostiach štúdia, zahraničných 
stážach, ale tiež praktického 
uplatnenia absolventov na 
trhu práce. Zaujali praktické 
ukážky flambovania a zdo-
benia perníkov spojených s 
ochutnávkou  a slávnostne 
prestretá tabuľa s tematikou 
čaju o piatej s mozartovskou 
tematikou.
Zástupcovia pedagógov a 
vybraní žiaci doslova čeli-
li náporu otázok, ktoré sa 
týkali možností uplatnenia 
sa, zahraničných stáží, prak-
tického výcviku vo vybraných 
zariadeniach, ale tiež mož-

ností doplniť si kvalifikáciu 
prostredníctvom rôznych 
kurzov, ako sú barmanský, 
animačný, someliérsky a kurz 
baristov.
Ostáva veriť, že aj vďaka tejto 
vydarenej akcii sa podarilo oslo-
viť ešte nerozhodnutých žiakov, 
podchytiť ich záujem a získať 
ich pre toto atraktívne štúdium 
a uplatnenie sa v profesiách v 
oblasti gastronómie, hotelier-
stva a cestovného ruchu. 
Rodičia aj žiaci, ktorí sa ešte 
nerozhodli, majú príležitosť 
presvedčiť sa o ponúkaných 
možnostiach aj na Dni otvore-
ných dverí spojenými s vianoč-
nou výstavkou a ochutnávkou, 
ktoré sa uskutočnia v priesto-
roch reštaurácie a školskej 
jedálne Žitný ostrov v stredu 
10. decembra 2014.

  PaedDr. Soňa Zakariásová

poHovor do zameStnania

Na hodine anglického jazyka 
si žiaci Septimy A Gymnázia 
M. R. Štefánika pod vedením 
pani učiteľky Mgr. Černákovej 
mali možnosť vyskúšať, ako to 
vyzerá na pracovnom poho-
vore v cudzom jazyku. Bola 
to pre nás skvelá skúsenosť, 
keďže doposiaľ sa nikto z nás 
ničoho podobného nezúčast-
nil. Za domácu úlohu  sme 
dostali vypracovať štruktúro-
vaný životopis a motivačný 
list v anglickom jazyku. Na 
dohodnutú hodinu sme všet-

ci prišli slušne oblečení. Úlo-
hy komisie sa ujala pani uči-
teľka, ktorá si nás po jednom 
volala do „horúceho kresla“ 
a dávala nám otázky, ktoré 
sa často objavujú na poho-
voroch. Po skončení pohovo-
ru nás všetkých ohodnotila, 
poukázala na chyby, ktorých 
sme sa dopustili, a samozrej-
me aj pochválila. Myslím si, 
že pre každého z nás to bola 
veľká skúsenosť, ktorú určite 
v budúcnosti zužitkujeme. 

Viktória Kállayová

12. – 13. novembra 2014 získal Szilárd Nagy, žiak ZUŠ Štefana 
Németha-Šamorínskeho v Šamoríne 1. miesto na celosloven-
skej klavírnej súťaži „Mladí klaviristi – 2014“. Okrem prvého 
miesta mu porota udelila aj titul „Absolútny víťaz súťaže“. 
Jeho pedagóg Mgr. art. Erika Domsitzová dostala cenu „Naj-
úspešnejší pedagóg súťaže“. Szilárd je druhým žiakom školy 
po Bálintovi Lovászovi, ktorý sa dopracoval k takémuto ocene-
niu. Sme hrdí, že naša škola je prvou ZUŠ-kou na Slovensku, 
ktorá už dvakrát mala víťaza.
Na snímke: Akad. maliarka Veronika Gabčová-Lučeničová odo-
vzdáva cenu Szilárdovi Nagyovi
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Základná organizácia telesne postihnutých č. 769 usporiada-
la svoj tradičný medzinárodný športový deň. Ako nám pove-
dal predseda organizácie František Fehér, zápolilo sa v šer-
miarskej hale. Do súťažných disciplín (stolný tenis, hod do 
cieľa a do koša, streľba gólov, šach a darts) sa zapojili telesne 
postihnutí zo športových klubov Egyetértés z Győru, Bástya 
z Taty a miestneho klubu Odvaha. Najlepších organizátori 
odmenili, no z tohto podujatia odchádzali ako víťazi všetci 
zúčastnení.

vyHodnotenie celoSlovenSkej kampane „červené Stužky“

new york, new york

Stravovaním pre zdravie

Aktuálnym problémom dneš-
ka je okrem iného tematika 
nevyliečiteľných chorôb. 
Naša škola sa zapojila do 
ôsmeho ročníka celosloven-
skej kampane „Červené stuž-
ky“ pri príležitosti Svetového 
dňa boja proti AIDS, ktorá 
trvala od 1. 9. 2014 do 1. 12. 
2014.
Individuálnym a zodpoved-
ným prístupom žiakov kam-
paň dopadla na výbornú. Od 
prvého dňa trvania kampane 
sme sa mohli dozvedieť fak-
ty o víruse HIV z násteniek, 
výtvarných a literárnych prác 
žiakov. Na vyučovacích hodi-
nách v predmetoch ETV, 
NBV sme si prostredníctvom 
projektov a prezentácií pri-
pomenuli dôležitosť kam-
pane. Doplnkovou aktivitou 
bolo premietnutie filmu 

„Anjeli“ , ktorý nám priblížil 
príčiny, výskyt a možnosti 
liečenia a prevencie  nákazy. 
Ôsmačky oslovili svojich spo-
lužiakov a pripli im na oble-
čenie červené stužky – stužky 
farby lásky, krvi, života, ale i 

farby, ktorá znamená Stop!
Spoločnými silami, oblečení 
v červenom,  sme v suteréne 
školy vytvorili jednu obrov-
skú živú stužku  zo žiakov 
a učiteľov. Touto  tvorivou 
aktivitou sme zavŕšili trojme-

sačnú kampaň, ktorej cieľom 
bolo naučiť žiakov zaujať 
správny postoj k vlastnému 
zdraviu a životu, ako aj zdra-
viu a životu druhých ľudí.

Mgr. Alica Moravčíková,
ZŠ Mateja Bela

Pani učiteľka Mgr. Gabriela 
Bartalová sa nedávno vrátila 
z nádherného New Yorku. :)
Poďme ale pekne od začiat-
ku… 
Minulý školský rok vyhlásila 
spoločnosť AGEMSOFT, a.s. 
pod záštitou Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a 
športu Slovenskej republiky 
a v spolupráci s firmou Atos 
súťaž s názvom „VEĽKÁ 
SÚŤAŽ PRE UČITEĽOV“. 
Tejto súťaže sa mohli zúčast-
niť všetci učitelia základných 
a stredných škôl na Slo-
vensku, pokiaľ absolvovali 
odborné školenie a následne 
aktívne používali  so svo-
jimi žiakmi portál Planétu 
vedomostí (www.planetave-
domosti.iedu.sk), prípadne 

tvorili na portáli www.tuul.
sk kvalitné výukové materi-
ály pre svojich žiakov. Pani 
učiteľka sa spolu s ďalšími 
šikovnými kolegyňami zapo-
jila aktívne do tejto súťaže a 
svojou kvalitnou prácou sa 
zaradila medzi najlepších na 
celom Slovensku. 
Cenu jej a ďalším štyrom 
pedagógom odovzdal 16. 
októbra na konferencii Ško-
la na dotyk Life II v Poprade 
osobne pán minister Peter 
Pellegrini. 
My sa pripájame ku gratu-
lantom a želáme pani uči-
teľke ešte veľa kreatívnych 
nápadov a radosti z dobre 
vykonanej práce. 

Ing. Marta Izsófová,
ZŠ Mateja Bela

Šamorínska organizácia Zvä-
zu postihnutých civilizačný-
mi chorobami v SR aj tento 
rok usporiadala Deň zdravej 
výživy. Ženy už od rána pri-
pravovali nádherné misy, 
jednohubky a zákusky, a ani 
tento rok nechýbala tekvico-
vá polievka a čaj.
Klubový deň otvorila pred-
sedníčka organizácie Alžbe-
ta Godányová, ktorá priví-

tala hostí a členov klubu. 
Členovia miestnej organi-
zácie Červeného kríža na 
podujatí prednášali o prvej 
pomoci pri krvácaní do moz-
gu a infarkte. Po prednáške 
záujemcom odmerali hladi-
nu cukru v krvi. Po oficiál-
nom programe nasledovala 
ochutnávka pripravených 
delikates.

Štefan Zacharov 
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Alexander Strieženec
Hudobný život v Šamoríne 
a jeHo okolí  (31)
nemá korene v Šamoríne, 
no napriek tomu je mu 
naše mesto za veľa vďač-
né. Rozhodnite sami... S 
Imre némethom som sa 
porozprával ako priateľ a 
kolega. Aj pre obmedzený 
priestor hovorím len hes-
lá.

Husle...
– Môj prvý hudobný 
nástroj. Vyrastal som v 
Malom Magyari, neďaleko 
rómskej ulice. Začiatkom 
šesťdesiatych rokov mala 
táto malá obec tri rómske 
kapely. Už v útlom veku 
som sa ponevieral pod 
oknami, kde cvičili. Neskôr 

ma zavolali medzi seba, 
ba aj prvé hodiny hry na 
husliach mi dali rómski 
primáši. Zaslúžia si, aby 
som spomenul ich prezýv-
ky: Imike (Imre Horváth), 
Ajá (Imre Nagy) a Stinyi 
(Kálmán Rigó). Neskôr 
som chodil aj do hudobnej 
školy, no boli to rómski 
hudobníci, kto ma výrazne 
ovplyvnil.
Rocková hudba...
– Vtedy sme jej hovorili 
bítová hudba. Zasa spome-
niem rómskych hudobní-
kov, keďže boli medzi nimi 
skvelí gitaristi, napríklad 
Kalomáró, ktorému za veľa 
vďačím. Hrať na gitaru a 

spievať som začal 
v kapele Fortuna, 
ktorú založil herec 
István Holocsi. Dlhé 
roky sme s úspechom 
hrali na mládežníc-
kych tanečných akci-
ách v regióne. Na 
toto obdobie  mám 
nádherné spomien-
ky, bolo medzi nami 
hlboké priateľstvo a 
podľa mňa sme hra-
li kvalitný maďarský 
bigbít.
Súbor Mladé srd-
cia...
– Do tohto uznáva-
ného poloprofesio-
nálneho folklórneho súbo-
ru ma pozval jeho riaditeľ 
a umelecký vedúci Tibor 
Kulcsár, ktorý ma počul 
spievať staré ľúbostné pies-
ne. Môj repertoár bol zara-
dený do hlavného progra-
mu. Mali sme aj osvetový 
program s názvom Od 
ľudovej piesne po árie. Bol 
som aj dramaturgom tohto 
programu a dlhé roky sme s 
ním chodili po maďarských 
školách na Slovensku. 
Kapela starej hudby Gau-
dium...
– Vznikla najmä vďaka Lász-
lóovi Cidrovi, ktorý dôverne 
poznal tradície starej hudby 
v Maďarsku. Bol to skutočný 
nadšenec, stali sme sa  pria-
teľmi a veľmi nám pomo-
hol pri vzniku repertoáru a 
inštrumentácii.  Zlatý vek 
zoskupenia Gaudium trval 
desať rokov.
dni starej hudby Samaria...
– Tie sa už, prirodzene, 
spájajú so Šamorínom. V 
rokoch 1990 – 2006 som 
usporiadal desať ročníkov, 
podarilo sa mi na ne dostať 
najlepších hudobníkov z 
celého sveta, na čo som 
hrdý. Šamorínčania podu-
jatie prijali, hoci spočiat-
ku im bolo zvláštne, prečo 
súkromná osoba organizuje 
festival, no časom sa to zme-
nilo. Podujatie podporovalo 
aj mesto.
Zvukové nosiče...
– Účinkujem na dvanástich 
albumoch. Prvá malá plat-
ňa vznikla ešte v roku 1972 

(Štyri krásnohorské ľudové 
piesne), posledné CD Útra-
való vyšlo v tomto roku. Na 
albume Nemá noc – Néma 
éj figurujem aj ako autor 
hudby. Zložil som hudbu aj 
k rozprávke Györgya Battu 
Tekvicový lampáš.
Koncerty...
– Spomeniem posledné tri: 
na Šamorínskych hudob-
ných dňoch som  pred-
niesol staré piesne (spolu 
s Györgyom Varsányim a 
Zsoltom Homokim), pre-
zentácia CD Vyznanie v 
reformovanom kostole a 
prvá prezentácia albumu 
Nemá noc v šamorínskej 
synagóge. Tu vystúpili aj 
moji žiaci a môj syn.
Plány...
– 13. decembra bude veľko-
lepý koncert v šamorínskom 
reformovanom kostole, kto-
rým si pripomenieme obete 
prvej svetovej vojny. Kon-
cert organizujem a som jeho 
umelecký vedúci. Ešte pred-
tým organizujem výstavu 
tragicky zahynutého malia-
ra Štefana Dúdora, ktorá je 
prístupná vo výstavnej sie-
ne Istvána Tallósa-Procház-
ku v Mestskom kultúrnom 
stredisku v Šamoríne od 10. 
decembra do konca roka. 
Inak si robím svoju prácu, 
spievam v zbore Slovenskej 
filharmónie a učím na Zák-
ladnej umeleckej škole v 
Šamoríne. A plánujem vydať 
album s vianočnými koleda-
mi.

(Pokračujeme)

Imre Németh. Archivny záber: György Gyökeres

poHár primátora 
oStal doma

Na Sviatok všetkých svätých, 1. novembra sa konal tradičný, 
už 12. ročník Medzinárodného turnaja o pohár primátora 
Šamorína a zároveň Memoriál Ladislava Fodora v zápasení.
Napriek nižšej účasti súťažiacich, ktorých bolo celkovo 86 z 
troch krajín (okrem Slovenska Česko a Maďarsko) a 14 klu-
bov, navyše v provizórnych a menej komfortných podmien-
kach telocvične ZŠ Mateja Bela, sa podarilo udržať vysokú 
úroveň a skvelú atmosféru počas celého turnaja. Možno prá-
ve vďaka „komornejšiemu“  prostrediu sme boli svedkami 
vynikajúcich výkonov mnohých pretekárov, keď jednotlivé 
zápasy boli doslova zážitkom.
Šamorínčania dovedna získali 15 umiestnení na stupni víťa-
zov a s celkovým ziskom 105 bodov opäť aj tento rok jed-
noznačne zvíťazili v súťaži družstiev. 

Gabriela Horváthová
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JoHn GRISHAM: 
PlATAnoVý RAd

John Grisham sa vracia do 
Clantonu, dejiska jedného 
z najpopulárnej-
ších románov 
Kedy zabiť, do tej 
istej súdnej sie-
ne, v ktorej Jake 
Brigance obhajo-
val Carla Leeho 
Haileyho, zúfalé-
ho otca znásilne-
ného dievčatka. 
Mladý advokát 
Jake Brigance 
opäť rieši prí-
pad, v ktorom ide o rasové 
napätie a staré krivdy. Seth 
Hubbard je bohatý podni-
kateľ. Zomiera na rakovinu. 
Nikomu neverí. Predtým, 
ako sa obesí na starom pla-
tane, vlastnoručne napíše 

nový závet. Tento doku-
ment vtiahne Hubbardove 
dospelé deti, jeho čiernu 
gazdinú aj Jaka Brigancea 

do rovnako dra-
matického kon-
fliktu, akým bol 
proces s Carlom 
Leem Haileym, 
vďaka ktorému 
sa Jake preslá-
vil. Nový závet 
vyvolá množ-
stvo otázok, ale 
na máloktorú 
odpovie. Prečo 
Hubbard odká-

zal takmer celý majetok 
svojej gazdinej? Ovplyvnila 
chemoterapia a lieky proti 
bolesti jeho úsudok? A ako 
to všetko súvisí s miestom, 
ktoré kedysi volali Platano-
vý rad?

AlICA BARTKoVá: 
KnIHA nePoKoJA

Alica Bartková patrí v 
súčasnosti k najtalentova-
nejším autorkám, 
jej román o man-
želstve z vypočí-
tavosti – jedovatú 
zmes duchapl-
nosti a lahodne 
mrazivého prí-
behu – nepustí-
te z rúk, kým ho 
nedočítate. Mladá 
žena Rita, hlavná 
postava románu, 
vedie pomerne ste-
reotypný život. Rozhodne 
sa razantne riešiť dlhoročný 
problém svojho otca s alko-
holom. Nasťahuje ho k sebe 
domov a lieči ho v domácom 
prostredí. To však nedopad-
ne dobre a otcova náhla 

smrť odštartuje sériu rých-
lych a prekvapivých zvratov 
v jej živote. Rita sa rozíde 
s dlhoročným partnerom a 

dá sa dokopy 
s priateľom z 
detstva. Keď v 
ro d ičovskom 
dome odhalí 
skryté tajom-
stvo, netuší, že 
práve ono jej 
ohrozí život. 
Dej knihy je 
výborne vysta-
vaný a veľmi 
dobre napísa-

ný. Autorka má štýl ostrý 
ako britva a značkový psy-
chologický ponor do svo-
jich postáv. Dokazuje to aj v 
duchaplnom, dynamickom 
a priam pekelne tajomnom 
trileri Kniha nepokoja.

Od 7. do 19. novembra bola vo Výstavnej sieni Istvána Tal-
lósa- Prohászku v Mestskom kultúrnom stredisku otvorená 
výstava mladých šamorínskych tvorcov. Výstavu s názvom 
Illiterácia usporiadalo občianske združenie Electree. Jeho 
členovia László Horváth, Milán Bölcskei, Dávid Méry, Gábor 
Cseh a Szabolcs Pokstaller tvoria kapelu Renton And The 
Error Jam. Netradičná bola aj vernisáž, ktorá sa začala večer 
o deviatej hodine, a vystúpila na nej spomínaná kapela. S 
hudobným podfarbením predstavil spevák kapely aj miest-
nych mladých amatérskych umelcov: Valtera Lengyela, 
Ernőa Szarku, Krisztiána Németha, Tomáša Bokora, Kitti 
Baráth a Gábora Szűcsa. Ich animácie, fotografie, grafiky a 
inštalácie nútili návštevníkov k zamysleniu.
Vo Výstavnej sieni Istvána Tallósa-Prohászku bola od 21. novem-
bra do 7. decembra výstava zlatníčky Judit Tóth Mile, sochárky 
Évy Farkas-Pap a sklára Vajka Farkasa z Győru.            (ti)     
                                  Snímka: Jan Čikovský    

November sa v Klube slovenských  čitateľov pri Mestskej kniž-
nici Zsigmonda Zalabaiho niesol v znamení krehkej, citlivej 
ženskej duše, dobra a lásky. Hosťami boli spisovateľka, poetka 
a zástupkyňa šéfredaktora detského časopisu Slniečko Ľubica 
Kepštová a výtvarníčka a ilustrátorka Alena Wágnerová. Pani 
Kepštová veľmi precítene hovorila o svojom vrelom vzťahu k 
deťom a k rodine, o práci v redakcii. Svoje myšlienky, pocity 
a nálady vyjadrila v až étericky krehkej básnickej zbierke Moje 
srdce má prázdniny. Zbierku nádherne ilustrovala akvarelmi 
pani Wágnerová. Od nej sa účastníci na názornom príklade 
dozvedeli, ako funguje arteterapia, že sa ňou liečia psychické 
problémy. Večer bol naozaj zázračný.   (Š. K.)

zázračný večer
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• 30. októbra o 12.30 
hod. bolo kamerovým 
systémom zistené žob-
ranie peňazí od občanov 
na námestí. Jednalo sa o 
rumunských občanov, kto-
rí boli predvedení na OO 
PZ Šamorín na doriešenie 
prípadu. 
– o 12.55 hod. na  Hlavnej 
ul. neznáma osoba obťa-
žovala občanov žobraním. 
Jednalo sa o osobu zbave-
ného svojprávnosti s trva-
lým pobytom v Zlatých 
Klasoch. V súčinnosti s 
hliadkou OO PZ Šamorín 
bola vyrozumená za neho 
zodpovedná osoba.  
• 31. októbra o 9.50 hod. 
bolo cez kamerový systém 
zistené, že na Gazdov-
skom rade pri Dome slu-
žieb  neznámy občan obťa-
žuje obyvateľov žobraním. 
Pri zisťovaní totožnosti 

sa ukázalo, že sa jedná o 
občana rumunskej štátnej 
príslušnosti, ktorému bola 
uložená bloková pokuta.
• 1. novembra o 00.10 
hod. bolo oznámené, že 
v priestoroch kaviarne 
na Hlavnej ulici je veľký 
hluk. Hliadka zistila, že v 
kaviarni je uzavretá spo-
ločnosť a zodpovedná oso-
ba neukončila akciu, hoci 
bola prekročená zatvára-
cia doba. Prevádzkova-
teľke bola na mieste ulo-
žená bloková pokuta  za 
priestupok proti VZN č. 
7/2011 o pravidlách času 
predaja prevádzky.
• 2. novembra o 8.25 hod. 
na Veternej ul. sa potulo-
val agresívny pes väčšieho 
plemena, hnedej farby, 
ktorý útočil na okoloi-
dúcich. Hliadka spolu s 
dobrovoľníčkou, ktorá sa 

stará o odchytených psov, 
pomocou uspávacieho 
prostriedku psa odchytili  
a umiestnili do dočasného 
útulku na MsP Šamorín. 
• 3. novembra o 10.25 
hod. v súčinnosti  s OO 
PZ Šamorín pri trhovisku 
bol riešený páchateľ, kto-
rý sa vlámal do vozidla, 
kde sa zamkol a odmietol 
otvoriť dvere. Po výzve, že 
keď vozidlo neotvorí, bude 
použitý služobný pes, 
vystúpil z vozidla a začal s 
hliadkou OO PZ komuni-
kovať.
• 8. novembra o 22.00 
hod. za budovou Základ-
nej školy Mateja Korvína 
mladší spoluobčania náš-
ho mesta popíjali alkohol. 
Bola im uložená bloková 
pokuta. 
• 12. novembra o 8.00 
hod. hliadka zabezpečo-

vala na Škovránkovej ul. 
asistenciu pri vypratávaní 
dvora rodinného domu, kde 
sa nasťahoval bezdomovec.
• 14. novembra o 23.30 
hod. počas hliadkovej čin-
nosti na Bratislavskej ces-
te bola zistená konzumá-
cia alkoholu na verejnom 
priestranstve. Za porušenie 
§ 10 VZN mesta Šamorín č. 
10/2009  bol prípad riešený 
blokovou pokutou. 
–  o 00.50 hod. bolo rušenie 
nočného pokoja na Školskej 
ul. Osoba uvedeným skut-
kom porušila § 47/1b záko-
na č. 372/1990 Zb. Nakoľko 
sa dopustil priestupku proti 
verejnému poriadku, bol 
riešený v blokovom konaní.
• 20. novembra o 23.00 
hod. rušili nočný pokoj  
na Gazdovskom rade. 
Hliadka vyriešila prípad 
dohovorom.

plávanie dojčiat: áno, či nie?
Odpovede na túto otázku sú rôzne. Odborníci sa však zhodu-
jú, že voda je pre dojčatá prirodzeným prostredím, veď sa v 
nej vyvíjali až do pôrodu. Určite ste si všimli, ako sa detičky 
tešia, keď ich kúpete. Tento príjemný zážitok môže pod vede-
ním skúseného inštruktora prerásť až do naučených a cieľave-
domých činností dieťaťa pri styku s vodou.

Význam „plávania“ 
s dojčaťom

S plávaním nemá detské 
čľapkanie nič spoločné, 
no napriek tomu veľkou 
prednosťou je hodnotný 
psychický a citový dopad 
tohto cvičenia na všetkých 
členov rodiny – detičky sa 
tešia z pobytu vo vode v 
blízkosti rodiča.
Celá výuka sa robí hravou 
formou, deti sa učia za 
pomoci pesničiek a básni-
čiek základným plaveckým 
zručnostiam, ktoré musí 
zvládnuť každý, kto sa 
chce naučiť plávať. S úsme-
vom na tváričke zvládnu 
dýchať do vody, splývať na 
brušku, ale aj na chrbáti-
ku, ponoriť sa a oriento-
vať sa pod vodou. Naučia 
sa pracovať s plaveckými 
pomôckami, zvládnu sko-
ky do vody zo stoja alebo 
sedu, naučia sa niektoré 

základné plavecké pohyby 
a aj  spoločné potápanie 
s rodičmi. S týmito zruč-
nosťami zvládnu tiež rôz-
ne neočakávané situácie, 
ako sú napríklad pády do 
vody alebo náhle pono-
renie, čo je z hľadiska 
bezpečnosti mimoriadne 
dôležité. 
Detičky získavajú cit pre 
vodu, prehlbuje sa cito-
vý vzťah medzi rodičom 
a dieťatkom a taktiež 
postupne a nenásilne si 
zvykajú na kolektív detí 
a ľudí okolo seba, čo v 
neskoršom veku uľahčí 
vstup do predškolských 
zariadení. Plávajúce deti 
sú v porovnaní s deťmi, 
ktoré neplávajú, otužilejšie 
a zdravšie. Lepšie sa vyvíja-
jú, sú pohybovo zdatnejšie, 
bystrejšie, vnímavejšie. Lep-
šie spia a jedia, a netrpia tak 
bolesťami bruška.

Prečo sa zúčastniť pláva-
nia dojčiat a batoliat

Hlavným cieľom plávania 
dojčiat a batoliat je zdravý 
a prirodzený vývoj dieťa-
ťa. Pri plávaní a pobyte vo 
vode dochádza k uvoľneniu 
svalov a svalových skupín, 
ktoré sa na suchu tak často 
nepoužívajú. Plávanie dáva 
rodičom a deťom obrovský 
priestor k vytváraniu vzá-
jomného pevného puta. 
Vždy majte na pamäti, že 
plávanie kurzu dojčiat a 
batoliat musí byť založené 
na vzájomnej spolupráci, 
komunikácii a dôvere medzi 
rodičom a dieťaťom.
Kedy je najlepšie s pláva-

ním dojčiat začať
S plávaním je najlepšie 
začať čo najskôr po naro-
dení dieťatka, zvládnutí 
základnej starostlivosti a 
manipulácie s dieťatkom. 
Deti začínajúce plávať hneď 
po narodení sa rýchlejšie 
adaptujú na nové životné 
podmienky, než v akých 
žili pred narodením, dobre 
prospievajú po fyzickej aj 
psychickej stránke. S naj-
menšími deťmi plávame v 

plne napustenej vani každý 
večer v spojení s pravidel-
nou hygienickou očistou, 
vo vode teplej 36 – 37°C po 
dobu 3 – 5 min. Ako dieťa 
rastie, teplotu postupne 
znižujeme a dobu pobytu 
vo vode predlžujeme, všet-
ko však závisí od nálady die-
ťatka. Pre deti od 6. mesia-
ca je ideálne, keď majú 
možnosť plávať s rodičmi v 
hygienicky zabezpečených 
bazénoch s teplotou vody 
28 – 32 °C.

Hygiena je prísna
Najmenšie deti by mali 
navštevovať zariadenia urče-
né výhradne na plávanie doj-
čiat a batoliat. V nich je kaž-
dý povinný dodržiavať veľmi 
prísne hygienické zásady. Tre-
ba dodať, že voda v takomto 
bazéne sa čistí neustále, jej 
parametre sa sledujú niekoľ-
kokrát denne a má teplotu 
28 – 32 stupňov. Celkom 
malé deti by sa nemali kúpať v 
horúcej vode, to znamená vo 
vode s teplotou nad 34 stup-
ňov, pretože v tej sa zase veľ-
mi darí baktériám.

Katarína Lieszkovszká
(Pokračujeme)
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Výstavným tímom futbalového klubu sa stal U12

zaujímavý rok v štk šamorín
Takýto bohatý rok vo futba-
lovom klube ŠTK Šamorín 
ešte nebol. Okrem parádnej 
oslavy storočnice klubu sa 
žiaci predstavili v najvyššej 
súťaži.
V prvej polovici roku 2014 sa 
žiakom podarilo postúpiť do 
prvej ligy, dospelí sa udrža-
li v druhej najvyššej súťaži. 
A bola to veľká vec, keďže 
tímy, ktoré súťažili so Šamo-
rínom o záchranu v súťaži, 
boli silné aj v zákulisí...

V júni bola v meste veľká 
slávnosť. Taká, aká v histórii 
mesta ešte nebola. Oslava 
storočnice klubu vyšla na 
jednotku.
Parádna dvanástka
ŠTK sa v najvyššej súťaži 
predstavil v auguste. Už prvé 
zápasy ukázali, že prvá liga 
je veľmi kvalitná. Tímy U15 
a U13 sú po jesennej časti 
trináste, štrnástka obsadi-
la desiate miesto. Výstav-
ným tímom klubu sa stala 

dvanástka. Mužstvo Petra 
Duhaja je tretie! „Chalani 
si zaslúžia pochvalu. Hrali 
vynikajúco, srdiečko mali 
vždy na mieste,“ uviedol 
úspešný šamorínsky tréner.
desiate miesto
Dospelí sú po jeseni desia-
ti. Počas osemnástich kôl 
získali štrnásť bodov. ,,Nie 
som spokojný, čakal som 
viac. Samozrejme, viem, aké 
sú možnosti v klube,“ povedal 
tréner Michal Salenka. ,,Aké 
sú dôvody slabšieho výkonu? 
Niekedy chýbalo srdiečko, 
často sme robili veľké chyby,“ 
pokračoval Salenka. Ten bol 
spokojný iba so zápasom proti 

Dubnici (4 : 1). ,,Väčšinou 
sme hrali dobre iba v určitých 
fázach duelu. Niekedy nám to 
stačilo na bodovanie, niekedy 
nie.“
Šamorínsky kouč bol spo-
kojný so štvoricou hráčov: 
s Hajdúchom, s Pončákom, 
s Chromým a s Huttom. A 
ako šamorínski odchovan-
ci? ,,Roli Csölle je na dobrej 
ceste. Má správny prístup 
k futbalu, potrebuje zís-
kať skúsenosti. Attila Pinte 
bol sklamaním. Je to iba na 
ňom, akou cestou sa vydá, 
či je ochotný makať,“ dodal 
Michal Salenka.

Tibor Duducz

boj o olympiádu

Šamorínski šermiari aj v roku 2014 pokračovali vo výborných 
výkonoch. Dá sa to povedať aj tak, že posunuli sa opäť vyššie.
Dvaja Šamorínčania majú dobrú šancu na to, aby sa dostali na 
olympiádu, ktorá bude v roku 2016 v Riu. „V roku 2008 sa nám 
to nepodarilo s Gyöngyim Hanzel. Verím, že teraz nám to vyj-
de,“ uviedol šéftréner šamorínskeho šermiarskeho klubu Jozef 
Nagy.
Budúci rok budeme držať palce Kitti Bittera a Dávidovi Végho-
vi, aby sa dostali čím bližšie k olympiáde. „Zúčastníme sa viace-
rých turnajov. Hlavne pre Kitti to bude veľký skok, keďže súťa-
žiť bude medzi dospelými. Verím, že obom sa bude dariť a na 
jar roku 2016 sa zúčastnia kvalifikačných pretekov,“ dodal Jozef 
Nagy..                              (duc)

Gladiátori Sú najlepší 
na SlovenSku

Ďalší vynikajúci úspech. 
Šamorínsky zápasnícky 
klub prekonal ďalšiu métu. 
V Prievidzi sa stal najlepším 
na Slovensku.
V kategórii dospelých štar-
tovalo v oboch kategóriách 
deväť Šamorínčanov. V dvoch 
prípadoch získali zlato, dva-
krát boli druhí a raz vybo-
jovali bronz. „Za naše farby 
nastúpili väčšinou juniori, 
ktorí parádne účinkovali v 
kategórii dospelých. Musím 
spomenúť Imreho Íróa, ktorý 
sa na žinenky vrátil po desia-

tich rokoch a hneď získal 
striebro,“ prezradil tréner 
Štefan Horváth. „Triumfovali 
sme v súťaži tímov, čo je his-
toricky najväčším úspechom 
nášho klubu. Je fantastické, 
že na Slovensku sme najlepší 
v každej kategórii,“ pokračo-
val šamorínsky mág. 
Na oddych nie je čas. ,,V 
decembri pôjdeme na sústre-
denie do Kaposváru, v prvých 
dňoch roku 2015 sa budeme 
pripravovať vo Vysokých Tat-
rách,“ dodal Štefan Horváth.

Tibor Duducz

V obci Viničné pri Pezinku sa konal Bratislavský pohár mlá-
deže organizovaný Bratislavskou úniou karate, na ktorom 
získali šamorínski pretekári vynikajúce výsledky a cenné skú-
senosti: Benjamín Gruber – 1. miesto Kata a 2. miesto Kumi-
te, chlapci 6 – 7 rokov, Viktória Virághová – 2. miesto Kata, 
staršie žiačky 10 –11 rokov, Filip Csicsay – 4. miesto Kata, 
starší žiaci 10 – 11 rokov, Ladislav Varga – 1. miesto Kata, 
veteráni +35.
Všetkým pretekárom gratulujeme!

Ladislav Varga

Tréner Jozef Nagy a Gyöngyi Hanzel

Fc ŠtK 1914 Šamorín hľadá 
vodičov na taxi službu 

aj s príslušným oprávnením 
(preukaz  vodiča vozidla taxislužby)

bližšie infoormácie na tel. č.: 0903 220 624
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11. októbra 2014 sa narodil 
Matej Kmeč, 21. októbra 
laura Jakubová, 29. 
októbra Alfréd Tóth, 30. 
októbra nikol Molnárová, 
31. októbra Viliam Klička, 
1. novembra Karol Csóka, 2. 
novembra natália Kováčo-
vá, 3. novembra Sebastian 
nagy, 9. novembra Mátyás 
Czingel a Zoltán Sár-
közi, 11. novembra dávid 
Jakóczy, 19. novembra 
Alžbeta Belicová a Gabriel 
Koleszár.
Veľa šťastia, novorodenci!

8. novembra 2014: Koloman Pék a Kari-
na Putzová, 22.  novembra 2014: Štefan  
Horváth a Gabriela čukanová, ladislav 
Zacharov a Mária Stercellová.
Gratulujeme!

•  13. december  Csali – koncoročný slávnost-
ný program detského folklórneho súboru a 
folklórnej hudobnej skupiny Csali – 16.00

•  15. december  Christmas Baby Show – 
zábavný vianočný detský program tanečnej 
skupiny LA SUERTE – 10.00

•  16. december  Vianočný program žiakov ZŠ 
Mliečno – 17.00

•  17. december  Vianočný program žiakov 
Základnej školy Mateja Korvína – 17.00

•  18. december Légy jó mindhalálig (Buď 
dobrý až do smrti) – detské predstavenie 
divadla Körúti Színház z Budapesti – 10.00

•  18. december  Katyi – predstavenie divadla 
Körúti Színház z Budapesti 19.00

•  19. december  Vianočný program ZUŠ Šte-
fana Németha-Šamorínskeho pre žiakov ZŠ 
Mateja Bela – 8.30, 10.30

•  19. december   Venčekový ples Základnej 
školy Mateja Bela – 18.00

•  11. január  Deň otvorených dverí tanečnej 
skupiny La Suerte – 10.00 –20.00

NARODENIA

UZAVRELI MAŽELSTVO

31. októbra zomrel vo veku 
70 rokov Vince Bartalos, 8. 
novembra vo veku 90 rokov 
dezider Kovács, 9. novem-
bra vo veku 83 rokov Alžbeta 
Ugroczká, 10. novembra vo 
veku 60 rokov Jozef Czédl 
a vo veku 40 rokov Richard 
Sipos, 15. novembra vo veku 
78 rokov Alexander Tóth, 
19. novembra vo veku 84 
rokov Gizela Pálinkásová 
a vo veku 41 rokov Tibor 
Horváth, 27. novembra vo 
veku 89 rokov Helena lan-
gová.
Česť ich pamiatke!

ÚMRTIA

JUBILANTI

Veľa zdravia, šťastia, lásky a 
pohody v kruhu najbližších 
prajeme tým občanom mes-
ta, ktorí v decembri dovŕšia 
70., 75., 80., 85. a viac rokov: 
Juliana Csáderová, etela 
Füleová, Janka Méryová, 
Mária Czvedlerová, Mgr. 
Vladimír Beták, Michal Žit-
nanský, Valéria Akinšino-
vá, Július Molnár, Rudolf 
Végh, Štefan Csánó, Štefá-
nia Kecskeméthyová, Voj-
tech Szabó, lajos Horváth, 
Jolana Modrovská, Mária 
Tóthová, Priska nyerge-
sová, Gizela Patonyiová, 
Anton Kadvan, Milan 
Ikréni, Mária Polláková, 
Matej Roszkos, Helena 
Pelechová, Alžbeta Zacha-
riásová, Zuzana Czirová, 
Karol Husvéth, Magdaléna 
Kádeková. 

Ďakujeme príbuzným, 
známym, bývalým 
spolupracovníkom, 
priateľom, susedom a 
ostatným, ktorí ste prišli 
dňa 23. 9. 2014 odprevadiť 
na poslednej ceste nášho 
drahého manžela, otca, 
dedka a pradedka 

CTIBoRA CHAlUPU z Báču.
Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy 
sústrasti, ktorými ste sa pokúšali zmierniť 
náš hlboký žiaľ. Za dôstojnú rozlúčku 
patrí naše poďakovanie aj Dobrovoľnému 
hasičskému zboru zo Šamorína.
Milujúca manželka Margita, dcéry Lýdia, Ildikó, 
Katarína a Žaneta s rodinami

POĎAKOVANIE

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

VIANOČNÁ KVAPKA KRVI
15. decembra sa bude v šamorínskom 
kultúrnom dome konať posledné toho-
ročné darovanie krvi. Vedenie základnej 

organizácie Slovenského Červeného 
kríža a pracovníci Národnej transfúznej 
stanice od ôsmej do jedenástej očaká-
vajú všetkých, ktorí chcú v rámci akcie 
Vianočná kvapka krvi pomôcť svojim 

blížnym. 
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vývoz komunálneHo 
odpadu počaS 

vianočnýcH Sviatkov

Vážení občania, oznamujeme Vám, že 
vývoz komunálneho odpadu 

pri rodinných domoch, ktorý pripadá:

- na stredu 24. 12. 2014 - bude 
vykonaný BeZ ZMeny

 v riadnom termíne,
- na piatok 26. 12. 2014 - bude 

vykonaný v náhradnom termíne, 
a to v sobotu 27. 12. 2014.

Preto si Vás touto cestou dovoľujeme 
požiadať o včasné vyloženie nádob, aby 
sa predišlo zbytočným komplikáciám 

pri vývoze komunálneho odpadu.
Ostatné termíny vývozov ostávajú 

nezmenené!!!
Ďakujeme za porozumenie a prajeme 
pokojné prežitie vianočných sviatkov.

CHRáMOVý SPEVáCKY 
ZBOR SANCTA MARIA

všetkým obyvateľom a svo-
jim priaznivcom zo srdca želá 

požehnané a milostiplné Viano-
ce, do nového roka 2015 pevné 

zdravie, šťastie, pokoj a radosť z 
každého prežitého dňa. 
Súčasne Vás pozývame 

 na 

TROJKRáĽOVý 
KONCERT,

ktorý sa uskutoční 
v šamorínskom rímskokato-
líckom kostole nanebovzatia 

Panny Márie 
6. 1. 2015 o 16.00 hodine.

Chrámový zbor sprevádza 
hudobná skupina zo ZUŠ Šamo-

rín – Zušband.

Tešíme sa na spoločne strávené 
sviatočné chvíle!
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DECEMBER
3+1 PIZZA Ak zoberiete so sebou 3 pizze + 1 DOSTANETE ZADARMO!

Oproti Tatra Banke!    A Tatra Bankkal szemben!

Rezervácia / Asztalfoglalás: 0908 43 23 83
Máme vyhradené parkovisko pre zákazníkov!

Originálna talianska pizza na dreve

Zvýhodnené jedlá z jedálneho lístka len za 3,80 €
Kedvezményes ételek az étlapról csak 3,80 €

15 személy feletti rendezvényeknél 
-10% kedvezmény!
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CHCETE MAŤ ŠTÍHLU POSTAVU A PEVNÉ TELO?
VYSKÚŠAJTE PRÍSTROJ SUN 400 XL !

Chcete byť pohyblivejšia – pohyblivejší
a mať štíhle telo bez celulitídy?
Využite k tomu najnovšiu technológiu – prístroj 
Perfects Forms SUN 400   . XL

Kombinácia infračerveného svetla a pohybu spôso-
buje behom veľmi krátkej doby viditeľné úspechy, 
ktoré sú výsledkom optimálneho spaľovania tuku.

Prístroj SUN 400 XL nájdete u mnoho lekárov a 
a terapeutov, v salónoch krásy alebo v reťazcoch
fitness centier v desiatich krajinách.

 Jeho účinky potvrdzuje mnoho štúdií zameraných na štíhlosť.

Prečo sa rozhodnúť pre SUN 400 XL?
 ucelený program pre celé telo
 mladá, pevná koža
 odpočinok, uvoľnenie, zdravší spánok
 pohyblivejšie kĺby
 zvýšenie celkového telesného dobrého pocitu
 ošetrenie s infračervenými lúčmi v spojení  

s pohybom je ideálna alternatíva pri všetkých 
chorobách spojených s vekom

Vedecké štúdia z celého sveta, ktoré sa zaoberajú 
s pozitívnym pôsobením infračerveného žiarenia 
ukazujú liečebný efekt tejto metódy.

SUN 400 XL má blahodárne účinky pri:

 chronických bolestiach
 bolestiach hlavy cievneho pôvodu
 chronickej nádche
 ochoreniach srdca a krvného obehu
 poruchách prekrvenia ( studené ruky a nohy )
 chronickej únave
 reumatických ochoreniach
 nedostatku motivácie
 strese
 problémoch s kĺbmi, artróze
 častých prechladnutiach
 bolestivých ochoreniach
 zápaloch vedľajších 

nosových dutín 
 ochoreniach dýchacích ciest
 príznakoch vyvolaných stresom
 poškodeniach UV lúčmi
 nadváhe ( odbúravanie tukových buniek )
 ochabnutej kože
 celulitíde
 kŕčových žilách 

Prístroj SUN 400 XL môžete vyskúšať v Komárne, 
v Dunajskej Strede, v Trnave, v Bratislave a v Trenčíne.

SZERETNE KARCSÚ ÉS FESZES TESTET?
PRÓBÁLJA KI A SUN 400 XL KÉSZÜLÉKET!

Szeretne karcsúbb és mozgékonyabb lenni?
Használja ki ehhez a legújabb technológiát – 
Perfects Forms SUN 400XL készüléket.

Az infravörös fény és a mozgás kombinációja 
nagyon rövid idő alatt látványos sikerhez vezet, 
ami az optimális zsírégetés eredménye.

A SUN 400 XL készülék megtalálható tíz ország 
számos orvosánál, szépségszalonban, 
gyógyászati központban és fitness centrumban.
   A gyógyító hatást alátámasztja több tanulmány, 
amely a karcsúságra összpontosít.

Miért döntsünk a SUN 400 XL mellett:
 komplex program az egész testnek

fiatalabb, feszesebb bőr 
 pihenés, kikapcsolódás, egészségesebb alvás
 mozgékonyabb ízületek
 fokozza a jó közérzetet 
 az infravörös fénykezelés a mozgással 

összekombinálva ideális alternatíva a korral járó 
betegségek esetén.

Az egész világ tudományos tanulmányai, melyek 
az infravörös fény jótékony hatásával foglalkoznak, 
kimutatják ennek a metódusnak a gyógyhatását.

A SUN 400 XL jótékony hatású

 krónikus fájdalmak
 ér eredetű fejfájások
 krónikus nátha
 szív- és érrendszeri 

betegségek
 stressz
 krónikus fáradtság
 kedvetlenség
 ízületi bántalmak, artrózis
 gyakori megfázás
 fájdalommal járó betegségek
 UV-ártalmak
 orrmelléküreg gyulladások
 légúti megbetegedések
 stressz okozta tünetek
 túlsúly / zsírsejtek bontása /
 petyhüdt bőr
 visszerek
 cellulitisz esetén

A SUN 400 XL készüléket kipróbálhatja Komáromban, 
Dunaszerdahelyen, Nagyszombatban, Pozsonyban
és Trencsénben.

Prečo používate technológiu Perfect Forms? 
Ako ste s ňou spokojná ?

Edit, 45 rokov, Komárno
„Som veľmi spokojná a aj mnohé moje klient-
ky, ktoré technológiu použili, tvrdia to isté. 
Cítim sa skvele, odkedy navštevujem Perfect 
Forms. A to už po 30 minútach cvičenia. Je 
to dobrý spôsob ako sa zbaviť nadbytočných 
kilogramov, pomáha tiež vyhladiť pokožku, 
blahodárne pôsobí na kosti a zbavíte sa aj 
rôznych jedov v tele. Odporúčam!“

Mária, 30 rokov, okres Komárno
„Myslím si, že technológia Perfect Forms funguje 
práve vďaka spojeniu infračerveného svetla 

a pohybu, ktorý síce nie je náročný, ale i tak 
prospešný. Zároveň je to aj príjemný relax. 

Po cvičení sa cítim uvoľnene, mám viditeľne 
jemnejšiu pokožku na tele a aj na tvári. 
Celulitída zmizla!“

Katarína, 38 rokov, Komárno
„Je to zaručená metóda na schudnutie, zlepšuje 

kondíciu, spevňuje svalstvo a pokožku, zjemňuje 
aj takzvanú pomarančovú pokožku. Musíte sa 
ale venovať cvičeniu pravidelne a samozrejme, 
nesmiete zabudnúť ani na správnu životosprávu. 
Vynechať cukor a obmedziť príjem uhľohydrá-
tov. Ja osobne som za 2 týždne, teda 6 cvičení 
schudla 7 kg. No dole nejdú len kilogramy, ale 
hlavne centimetre!“

ANKETA

ŠTÍHLOSŤ

S TURBO
RÝCHLOSŤOU

KARCSÚSÁG

TURBÓ
SEBESSÉGGEL

   

NOVINKA! ÚJDONSÁG!

 – Laterna Magica – Reformer Pilates Studio Šamorín    
Tel.: 0915 743 505       www.geowayinfra.eu
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� www.dm-drogeriemarkt.sk
� www.facebook.com/dm.Slovensko

–25 %
na vianočné balíčky
Od 01. 12. do 24. 12. 2014.
Kupón na zľavu platí do 24. 12. 2014. 
Predaj je obmedzený na 10 ks z každého  
druhu výrobku.

na v
Od 01.
Kupón na z
Predaj je o
druhu výro

ihneď pri pokladnici

za 75
bodov


